

မြေပြိုဘေးအတွက်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်များ

၂။ မြေပြိုကြောင့် ဝက်ရာရသူ မိတ်မိနေသူများရှိပါက ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ကိုခေါ်ဆိုရန်အကြောင်းကြားပြီး လိုအပ်သောအကူအညီများပေးပါ။



၃။ မိသားစုဝင်များပျောက်ဆုံးသွားကွယ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ သို့ချက်ချင်းအကြောင်းကြားပါ။



၄။ မြေပြိုခြင်းကြောင့်နောက်ထက်တွဲ ဖြစ်လာနိုင်သောရေလွှမ်းရိုးမျှ ခွံ့နန်းမြေများ၊ မြေသား အစိုင်အခဲများ၊ ပြိုကျ စီးဆင်းလာနိုင်မှု တို့အားအထူး သတိပြု ခန့်တိုင်ပါ။



၅။ မသန်ရှင်းသော ရေအရင်းအမြစ်များကို မသုံးစွဲပါနှင့်။



၆။ မြေပြိုထားသောနေရာများ၌ အဆောက်အအုံ များပြန်လည်တည်ဆောက်ရာတွင် ကွမ်းကွန်ပညာရှင် များ၏အကြံပြုချက်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ၏ လမ်းညွှန်ချက် များအတိုင်းလိုက်နာဆောင်ရွက်ပါ။



၇။ သေးငယ်စွာပင်ပန်းပျောက်ပြီးနောက်ကုန်ဆုံးသော အချိုးသမီးများ၊ နို့တိုက်မိမိများ၊ ကာလေးသူငယ်များ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုနှင့် မသန်စွမ်းသူများအား အထူးဂရုပြု တော်တော်လှူပေးပါ။



မြေပြိုလျှင်သော အသားအရေနှင့် ချေးခိုထိခိုက်မှုအခြေပြင် တောက်ဖျားခြင်းအခြေပြင်များ၊ မြေပြိုလျှင် သင်္ဘော၊ အတွဲကြီးလာ ဆုံးရှုံးပါ။



သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများကို လှူဒါန်းပါ။ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၂၃) မြေပြင်ဆင် ၂၇၊ ရာဇဓိကလမ်း၊ ရန် - ဝါရ - ဝုဒ္ဓကုမ္ပဏီ၊ ဝါရ - ဝုဒ္ဓကုမ္ပဏီ
Email - ddmrelief.in@gmail.com, relief.paper2022@gmail.com, myanmararecord@gmail.com



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန



မြေပြိုခြင်း ပညာပေးစာစောင်

မြေပြိုခြင်းအတွက်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်များ



၂။ မြေပြိုနေရုံများ၊ ဟည်းယောက်ထိန်းသိမ်းမှုများဟုင် မိမိတတ်စွဲဆောင်ရွက်ပါ။



၈။ ရေ ပြောင်းကောင်းယာစနစ်အစား လျှော့ကားထက် စိုက်ပျိုးရေးစနစ်တို့ကျင့်သုံးပါ။



၄။ သစ်တောထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အစီအစဉ် ရှိစွာလူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါ။



၅။ တောင်ကုန်းတောင်စောင်းတွင်နေထိုင်သူများ အနေဖြင့် မိမိအိမ်ပန်းကွင်းရှိမြေပြိုမှုဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်နိုင်ခြေနှင့် အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်အစီအစဉ်ဆောင်ရွက်ပါ။



၆။ မြေပြိုမှုတောင်မြေဖြစ်ပွားလေ့ရှိသောနေရာများ ကိုကြိုတင်မေးပေးပါ။ မြေပြိုမှုမေးပေးမှုများသည် သတိပေးဆိုင်ရာတို့များအမှတ်အသားများကို သတိပြုပါ။



၇။ မြေပြိုနိုင်သောနေရာများ (မတ်တောက်သော တောင်စောင်းများ၊ မြေပြိုမှုမေးပေးမှုများ၊ ခရုပင် သောနေရာများ) တောင်စွယ်ရေစီးရာလမ်းကြောင်း၊ မိုးရေတိုက်စားသောလျှိုအနီးတွင်အဆောက်အအုံ တောက်လှုပ်ခြင်းမပြုရ။



၈။ မြေပြိုမှုမည်မျှ မပြားပမာများဖြစ်သည် - မိမိတို့၏နေအိမ်တံခါးများပွင့်ပိတ်ရာတွင် ကျင်လာခြင်း - အိမ်၏အောက်ခံရံများအတိတ်လာခြင်း - ဖြိုစဉ်းရံများ - နေရာရွေ့လာခြင်း - သစ်ပင်များ - နေရာရွေ့ခြင်း၊ စောင်းလာခြင်း - မြေပြိုမှု - အောက်ကျခြင်း - စသည်တို့ကို သတိပြုပါ။ အထူးအန္တရာယ်ရှိ ဝင်ရောက်မှု လိုအပ်ပါသည်။



၉။ မြေပြိုတတ်သောနေရာများတွင်နေထိုင်သူဖြစ်ပါ က အရေးအခင်းကြိုတင်ရွှေ့နိုင်ရန်နေရာလမ်းကြောင်း များနှင့်သဘာဝအဆင့်ရပ်တံတို့ကို ကြိုတင်သတိပေး တောင်းပါ။



၁၀။ တောင်စောင်းအနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင်နေထိုင် သူများအနေဖြင့်မိမိတို့အေသဘင်မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းမကြုံခြင်း၊ ဝေလင်လှုပ်ခြင်းမကြုံဘဲ မြေပြိုခြင်းဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်ကိုသတိပြုပါ။



မြေပြိုမှု ဖြစ်ပေါ် နေချိန်တွင် ပြုလုပ်ရန် အချက်များ

၁။ မြေပြိုကျမှုဖြစ်နေသောနေရာများအနီးထိပါဝင်မသွားပါနှင့်။



၂။ မြေပြိုကျမှုဖြစ်နေသောနေရာများတွင်ရောက်နေ ပါကတတ်နိုင်သမျှ အမြန်ဆိုသောလွတ်ကင်းရေးသို့ မြေပြိုမှုအခြေပြင်အခြေပြင်အခြေပြင်ကြားရှိ သောနေရာ/အစားအပတ်များအားလုံးကို ဖြိုစဉ်းနေသော နေရာအနီးသို့လာသည့် လူနှင့်သတိပေးအား အသိပေးပါ။



မြေပြိုမှု ဖြစ်ပေါ် ပြီးနောက်တွင် ပြုလုပ်ရန် အချက်များ

၁။ မြေပြိုထားသော ပတ်ဝန်းကျင်အဆောက်အအုံများ၊ လှုပ်လှုပ်ထိန်းခြင်းပေးအားနေပါ။ မြေပြိုခြင်းအင်အားသော နေအိမ်အဆောက်အအုံများအား သက်ဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများ၏ခွင့်ပြုချက်ရယူကာလွှဲ ပင်ရောက်နေထိုင်ပါ။



ရေဘေးအတွက်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်များ

၃။ ရေထဲတွင် ရေကူးခြင်း လမ်းလျှောက်ခြင်းများ မပြုလုပ်ပါနှင့်။

၄။ ရေရှိနေသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို အသုံးမပြုပါနှင့်။

ရေကြီးပြီးနောက် ပြုလုပ်ရန်အချက်များ

၁။ မိသားစုဝင်များ ပျောက်ဆုံး၊ ကွဲကွာပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ အကြောင်းကြားပါ။

၂။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရ ဌာနမှ ထုတ်ပြန် ကြေညာသော မိုးလေဝသ သတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်နားထောင်ပြီး အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာပါ။

၃။ အမှိုက်များအား စနစ်တကျ ရှင်းလင်းခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်အသေကောင် များအား စနစ်တကျမီးရှို့ ခြင်း(သို့) မြေမြှုပ်ခြင်း များပြုလုပ်ပါ။

၄။ အန္တရာယ်ရှိနိုင်သော တာဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်တိုင် သစ်ပင်သစ်ကိုင်များကို သတိပြုရှောင်ရှားပါ။ သက်ဆိုင်ရာသို့အကြောင်း ကြားပြီး ကူညီ ရှင်းလင်းပါ။

၅။ ရေကြီးခြင်း၏နောက်ဆက်တွဲအနေဖြင့်ဖြစ်ပေါ်နိုင် သော ဘေးအန္တရာယ်များနှင့် ကူးစက်ရောဂါများကို ရရှိပြုပါ။

၆။ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ပါ။

ရေကြီးပြီးနောက် ရှောင်ရှားသင့်သည့် အချက်များ

၁။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း မဟုတ်သည့် ကောလာဟလသတင်းများကို မယုံပါနှင့်။

၂။ မသန်ရှင်းသော ရေအရင်း အမြစ်များကို မသုံးစွဲပါနှင့်။

၃။ ရေရှိပြီး အနံ့အသက် မကောင်းသော အစား အစာများမစားပါနှင့်။

၄။ ရေထဲတွင် ဖိနပ်မပါဘဲ လမ်းမလျှောက် ပါနှင့်။

အောက်ဖော်ပြပါအရေးပေါ် သုံးပစ္စည်းများ သင်နှင့် အတူရှိပြုလား ဆန်းစစ်ပါ။

ပေါ့ပါးပြီး ရေစိုစွဲကာ သယ်ယူရ လွယ်ကူသော အိတ်ဖြင့်ထည့်ရန်။

- ရေနှင့် တတ်ထားများ
- ကြာရှည်ခံအစားအစာများ
- ရေရှည်သုံးစွဲနိုင်သည့်ပစ္စည်းများနှင့် သုံးစွဲနေသည့်ဆေးဝါးများ
- အရေးပေါ်ပြုစောင့် အဝတ်အစားများ
- ရေစိုစွဲမှုကာ အကြမ်းခံသည့် ဖိနပ်။
- ဘက်ထရီအားပြည့်ရှိသည့် ဖုန်းနှင့် ရေဒီယို
- လက်နိပ်အိတ်/ဖိအိမ်နှင့် တာဝန် အိတ်များ
- ဘက်စုံသုံး အိတ်ဆောင်ခါး၊ ကြိုး ဝေယာင်းတိုင်း၊ မီးခြစ်
- အခြားသူများ အာရုံစိုက်မှုရစေရန် လိုအပ်သည့် ဝိစီ
- တစ်ကိုယ်ရေသုံး အသုံးအဆောင်များ (ဆင်ပြားသွားတိုက်ဆေး)
- ရေစိုစွဲအိတ်နှင့် ထည့်ထားသည့် အရေးကြီးစာရွက်စာတမ်း၊ ငွေသား
- ကလေးများ၏ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့လျှင်ဆက်သွယ်ရန် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၂၃) ဝန်ကြီးဌာန ၂၄ နာရီဆက်သွယ်ရန် - ၀၆၇ - ၃၄၀၆၆၆၆၊ ၀၆၇ - ၃၄၀၄၇၇၇ Email - ddmrelief.lm@gmail.com, reliefupper2020@gmail.com, myanmarerc.rdd@gmail.com

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန

ရေဘေးပညာပေးစာစောင်

ရေဘေးအတွက်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်များ

၁။ မိမိအိမ်ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ် နိုင်ခြေများနှင့်အိမ်၏ ကြံ့ခိုင်မှုကို စစ်ဆေးပါ။

၂။ မိသားစုများ အရေးပေါ် ပြောင်းရွှေ့နိုင်ရန်နေရာ၊ လမ်းကြောင်းများနှင့် မိသားစုစုရပ်ကို ကြိုတင်သတ်မှတ် ထားပါ။

(ဥပမာ- အသက်ကယ် ကုန်ခြင်း၊ ရေလွတ်နိုင် သည့်နေရာများ၊ အဆောက်အအုံများ)

၃။ ရေရှိပျက်စီးနိုင်သော ပစ္စည်းများကို ခြောက်သေ့၍ မြှင့်သော နေရာတွင် ထားရှိပါ။

၄။ မိမိပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မြစ်ချောင်းများ၏ အန္တရာယ်ရှိနိုင်သော ရေကြီးမှု အမြင့်ပေးများကို သိရှိမှတ်သားထားပါ။

၇။ အရေးပေါ် သုံးပစ္စည်းများနှင့် အရေးပေါ်အသက်ကယ် ပစ္စည်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါ။

ရေကြီးခြင်းသတိပေးချက်ရလျှင် ဆောင်ရွက်ရန်များ

၁။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသော မိုးလေဝသ သတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်နားထောင်ပြီး အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာပါ။ အခြားသူများ ကိုလည်း မျှဝေပါ။

၄။ မိသားစုဝင်များ ကွဲကွာသွားပါက ပြန်လည်ဆက် သွယ်ရန် ဝန်နံပါတ် အမည်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊မြို့၊ ဆက်သွယ် ရမည့်သူစသည်တို့အား ရေးသားပြီး မိသားစုဝင်တိုင်း ယူဆောင်ထားပါ။

၅။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်ရရှိ ပါက ရွေးချယ်ထားသော ဘေးလွတ်ရာနေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ရပါမည်။

၂။ အိမ်သုံးလျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ မိန်းခလုတ်များကို ပိတ်ထားပါ။

၃။ သောက်သုံးရေသန့်(သို့) ကျိုချက်ထားသောရေ (သို့) ရေသန့်ဆေးခတ်ထားသော ရေကိုသာ အမြဲ သောက်သုံးပါ။

၅။ သောက်သုံးရေများ ကြိုတင်စုဆောင်း ထားပါ။

၆။ မြေနိမ့်ဒေသ၊ ချိုင့်၊ ရေနုတ်မြောင်း အစ ရှိသည့် ရေလွှမ်းမိုးပါက အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင် သော နေရာများကို မြင်သာသော အမှတ်အသား ထားရှိပါ။

၂။ တောင်ပေါ်ဒေသများချောင်းများ၊ မြစ်များတွင် မိုးကြီး ပါက မြစ်ဝှမ်းတစ်လျှောက် တွင် လျှပ်တစ်ပြက်ရေကြီး ခြင်းများဖြစ်နိုင်ကြောင်း သတိပြုကြပါ။

၃။ အရေးပေါ် သုံးပစ္စည်းများ၊ စားရေရိက္ခာနှင့် အရေးကြီး စာရွက်စာတမ်း များကို မိမိနှင့်အတူထားရှိပါ။

ရေကြီးခြင်းဖြစ်ပေါ် နေချိန်တွင်လိုက်နာရန် အချက်များ

၁။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသော မိုးလေဝသ သတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်နားထောင်ပြီး အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာပါ။

ရေကြီးခြင်း ဖြစ်ပေါ် နေချိန်တွင် ရှောင်ရှားသင့်သည့်အချက်များ

၁။ တိရစ္ဆာန်များကို မလိုအပ်ဘဲ ရုတ်တရက်ထားခြင်း မပြုလုပ်ပါနှင့်။

၂။ ရေကြီးသော ဒေသများတွင် မြစ်၊ ချောင်း၊ ကမ်းပါး တိုက်စားပြီး ပြိုကျ တတ်သောကြောင့် မြစ်၊ ချောင်းကမ်းပါးများ အနီးသို့ မသွားပါနှင့်။